
行政人员绿色金融课程
绿色金融的发展和最新趋势2019
The Executive Training Programme in Green Finance
The Latest Developments and Advances in Green Finance 2019

本课程旨在促进参加者对绿色金融的认识，贴近国际和国内市场的最新动向，透过
课堂和互动式的案例分析工作坊，解读绿色金融最新相关政策所带来的影响和绿色
金融在国内外市场的融合，探讨在内地及香港绿色金融市场的机遇。

The programme aims to keep participants abreast of the latest developments and 
trends in green finance. There will be lectures and interactive workshops with case 
studies for participants to gain a better understanding and insight of the latest green 
finance policies and how they are integrated into local and international practices.O
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支持單位
Supported by:

合辦單位
Co-organized by:

香港中国企业协会上市公司委员会为是次活动支持单位。
The Listed Company Council, Hong Kong Chinese Enterprises Association is the supporting organization for the event.



课程内容 TOPICS COVERED

参加者 PARTICIPANTS

课程资讯 COURSE DETAILS

语言LANGUAGE

介绍绿色金融在内地，香港和国际市场的发展
Introduction of International and Local Green Finance Developments

内地绿色金融认证和实践
Overview and Practice of Green Finance Certification in China

如何解读最新政策及作出凖备？
How to Interpret the Latest Policies and Prepare for the Policy Change?

香港绿色金融认证计划的实行
Implementation of the Hong Kong Green Finance Certification Scheme

影响评估和利益相关方参与
Impact Assessment and Stakeholder Engagement

“绿色标签”所带来的商业机遇和市场上的挑战
Business Opportunities of the “Green Label” & Challenges in the Market

欢迎所有有兴趣人士。完成课程後，参加者将获发中国节能香港和香港品质保证局共
同认证的证书。
All interested parties are welcome. After successful completion, participants will 
receive the Certificate jointly awarded by CECEPHK and HKQAA.

普通话 (附中英教材)
Putonghua (With teaching materials in Chinese and English)

日期/ 时间 DATE/ TIME

二零一九年三月七日 / 09:30-18:30
7 Mar 2019/ 09:30-18:30

地点 VENUE

香港湾仔港湾道26号华润大厦2307-09室 
Room 2307-09, China Resources Building, 26 Harbour Road, Wan Chai, Hong Kong

费用 FEES

港币$10,000
HKD$10,000

报名 APPLICATION
报名会以先到先得形式安排。查询有关详情请发电邮到课程团队
inquiry@cecepec.com.hk 或致电3107 8162。
Places will be allocated on a first-come-first-served basis. For more information, 
please contact the programme team by email inquiry@cecepec.com.hk or call 
3107 8162.



Mr. Wenqin LU
CECEP Consulting Co., Ltd., Director of Green Finance, Senior Engineer

Registered Consulting Engineer
Expert of Asian Development Bank Experts Pool and National Energy Conser-
vation Centre
Led a research team to complete the China Development Bank Research in 
<Green Loan Energy Conservation Environmental Impact Assessment Method 
Framework>, <Green Bond Endorsed Project Catalogue (2015 Ver.)> and 
<Green Bond Endorsed Project Environmental Impact Assessment Method>
Completed over 40 Green Bonds Third Party Verification included Green 
Financial Bonds, Green Corporate Bonds and Green ABS etc.

导师 LECTURERS

陆文钦先生 Mr. Wenqin LU
中节能咨询有限公司 绿色金融业务总监, 高级工程师
CECEP Consulting Co., Ltd., Director of Green Finance, Senior Engineer

注册咨询工程师（投资）
Registered Consulting Engineer

国家节能中心、亚洲开发银行专家库入库专家
Expert of Asian Development Bank Experts Pool and National Energy Conservation 
Centre

带领团队完成国家开发银行《绿色信贷节能环保效益评价体系方案》、绿金委《绿色债券
支持项目目录（2015年版）》、《绿色债券支持项目环境效益评价体系》课题研究
Led a research team to complete the China Development Bank Research in <Green 
Loan Energy Conservation Environmental Impact Assessment Method Framework>, 
<Green Bond Endorsed Project Catalogue (2015 Ver.)> and <Green Bond Endorsed 
Project Environmental Impact Assessment Method>

实施包括绿色金融债券、绿色公司债券、绿色资产证券化产品等四十多项绿色债券第三方
评估认证业务
Completed over 40 Green Bonds Third Party Verification included Green Financial 
Bonds, Green Corporate Bonds and Green ABS etc.

丁国滔先生  Mr. K.T. TING
香港品质保证局 学习及发展助理总监
Hong Kong Quality Assurance Agency, Assistant Director, Learning and Development

香港品质保证局合资格绿色金融评核员
HKQAA Green Finance Certification Assessor

质量管理硕士
Master of Quality Management

英国特许质量专业人员
Chartered Quality Professional

超过20年管理体系审核经验
Over 20 years of management system of audit experience


